
 
 
 
 

Προς το Προεδρείο της Βουλής των Ελλήνων 
 
 

ΑΝΑΦΟΡΑ 
 

Για τους Υπουργούς  
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

Ανάπτυξης 
Εσωτερικών 

 
Θέμα: Αναμόρφωση του ειδικού μισθολογίου των Ερευνητών/τριών 
 

Ο βουλευτής Δράμας Θεόφιλος Ξανθόπουλος καταθέτει ως Αναφορά, την 
επιστολή της Ένωσης Ελλήνων Ερευνητών προς τους υπουργούς Εθνικής 
Οικονομίας και Οικονομικών και Ανάπτυξης, με θέμα-αίτημα την αναμόρφωση 
του ειδικού μισθολογίου των ερευνητών/τριών. 

Στην επιστολή της η Ενωση επισημαίνει ότι η “έρευνα αποτελεί επένδυση  
και όχι πολυτέλεια για τη χώρα” και προκειμένου να διαμορφωθεί ένα 
ελκυστικό πλαίσιο για την  προσέλκυση των επιστημόνων που διαπρέπουν 
στο εξωτερικό και οι οποίοι, με τις παρούσες συνθήκες, δεν προτίθενται να 
ενταχθούν στο ερευνητικό/ακαδημαϊκό σύστημα, ζητά από την κυβέρνηση “τη 
διαμόρφωση ενός ορθολογικού και αξιοκρατικά δίκαιου ειδικού μισθολογίου 
(βασικό μισθό, μισθολογικά κλιμάκια, επιδόματα) για τους/τις Ερευνητές/τριες, 
που θα αποτελέσει κίνητρο για το brain gain και θα είναι ισοδύναμο με αυτό 
των μελών ΔΕΠ των ΑΕΙ, με τους οποίους υπάρχει, ωστόσο, πλήρης θεσμική 
αντιστοίχιση ακαδημαϊκών προσόντων, διαδικασιών ένταξης και προαγωγής 
(όπως προέβλεπε και ο Ν. 1514/1985). 

Επιπλέον, ζητά την αναγνώριση της προϋπηρεσίας Ερευνητών/τριών και 
Ειδικών Λειτουργικών Επιστημόνων, αντίστοιχη με τη δίκαιη αναγνώριση της 
προϋπηρεσίας για τα μέλη ΔΕΠ των ΑΕΙ, την εφαρμογή της απόφασης του 
ΣτΕ 1527-9/2023 και άμεση καταβολή των αναδρομικών, την επαναφορά των 
επιδομάτων εορτών και αδείας (του 13ου και 14ου μισθού), την 
αποφορολόγηση του ειδικού επιδόματος βιβλιοθήκης, σύμφωνα με την 
2306/2014 απόφαση της ολομέλειας του ΣτΕ,  την επέκταση των 
φορολογικών κινήτρων του άρθρου 5γ του Ν. 4172/2013 (Α΄167), και 
στους/στις Ερευνητές/τριες που επιστρέφουν στην Ελλάδα (μετά από 5 έτη 
φορολογικής απουσίας) για να εργαστούν σε δημόσιους ερευνητικούς φορείς, 
την άμεση ανανέωση του ερευνητικού-επιστημονικού προσωπικού και την 
προκήρυξη νέων θέσεων σε όλες τις κατηγορίες προσωπικού των ΕΚ. 
   Επειδή, αν πραγματικά η Πολιτεία θέλει να ακολουθήσει το πρότυπο και 
άλλων χωρών που χρησιμοποίησαν την Έρευνα και την Καινοτομία ως μέσο 



για την ανάπτυξή τους, πρέπει να σταματήσει να ευτελίζει και να διώχνει τους 
Έλληνες Ερευνητές και τους νέους επιστήμονες και να αναζητήσει τρόπους 
για να τους κρατήσει στη χώρα μας, 

Καταθέτουμε Αναφορά την Επιστολή της Ένωσης Ελλήνων Ερευνητών 
και παρακαλούμε να μας ενημερώσετε για τις δικές σας ενέργειες όσον αφορά 
την ικανοποίηση των αιτημάτων που περιλαμβάνονται σε αυτήν. 
   Ακολουθεί η επιστολή 
                      
Αθήνα, 30 Απριλίου 2025 
 

Ο καταθέτων βουλευτής 
 

Ξανθόπουλος Θεόφιλος 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 



 
 



 


